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CONSILIUL LOCAL GIURGIU 
 

 

 

 

 

P R O C E S  - V E R B A L 
încheiat astăzi, 12 mai 2017, 

 în şedinţa extraordinară a Consiliului Local 

 
 

 

 Prin Dispoziţia nr.845 din 09 mai 2017 consilierii au fost invitaţi la şedinţa 

extraordinară a Consiliului local din data 12 mai 2017, ora 10
30

, care are loc în sala de 

şedinţe proprie din strada Bucureşti, nr.49-51. 

  

Prezenţi:  

       

1. Dragomir Ion 

2. Sîrbu Mitică 

3. Barbu Ionuţ 

4. Nichita Tereza 

5. Ţigănilă George 

6. Vladu Alexandru 

7. Neacşu Lucian 

8. Săndulescu Petronela Marinela 

9. Matei Mihai 

10. Falan Corina Ionela 

11. Oprişan Gigi 

12. Cioacă Ionuţ 

13. Muscalu Ionel 

14. Ionescu Liviu Ovidiu 

15. Gâdea Gheorghe 

16. Anghelescu Adrian Valentin 

17. Sîrbu Adelina Veronica 

18. Ciulacu Mirela 

 

Absenţi:  

 

1. Meclea Alina 

2. Pick  Ladislau 

3. Ilie Clement 

 

Preşedinte de şedinţă este domnul Dragomir Ion, ales prin H.C.L. nr. 67 din 03 

martie 2017. 
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Domnul consilier Dragomir Ion: Bună ziua! Bine ați venit la ședința 

extraordinară de astăzi!  Înainte de a începe, vă rog să ne ridicăm pentru a asculta imnul 

de stat al României.  

Vă mulţumesc! Îl rog pe domnul secretar să ne prezinte situația prezenței. 

Domnul secretar Roşu Petre: Sunt prezenţi 18 consilieri, ședința este legal 

constituită, putem începe. 

Domnul consilier Dragomir Ion: Supun la vot ordinea de zi. 

Domnul primar Barbu Nicolae: Domnule președinte, dacă îmi permiteți, mai 

avem un punct suplimentar. Mai avem un proiect tranfrontalier privind aprobarea 

depunerii scrisorii de intenție pentru proiectul transfrontalier ”Prevenirea eficientă a 

inundațiilor în zona transfrontalieră România – Bulgaria, pentru finanțare prin 

Programul INTERREG V-a România – Bulgaria 2014-2020”. Acum, modalitatea de 

depunere a acestor proiecte s-a modificat un pic. Nu se mai depune în întregime 

proiectul, se depun aceste scrisori de intenție, urmând ca după evaluarea acestor scrisori 

de intenție și după declararea câștigătoare a unor proiecte, să prezinte în termen de trei 

luni de zile toată documentația necesară. Drept urmare, procedura fiind mai simplificată, 

pe ultima sută de metri a mai venit o asociație și din Bulgaria și din România, care au 

dorit să includă și Primăria municipiului Giurgiu în proiect. De aceea, acest proiect a 

apărut foarte rapid, adică ieri și astăzi am zis să luăm și avizul și până luni să-l încărcăm 

în sistem ca să depunem acele proiecte. Câte se vor aproba, vom vedea, în funcție și de 

importanța lor! Vă mulțumesc! 

Domnul consilier Dragomir Ion: Supun votului dvs. ordinea de zi cu propunerea 

făcută de domnul primar. Cine este pentru? 18 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  
 

Punctul 1: proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii scrisorii de intenție 

pentru proiectul ”Reconstruirea și punerea în valoare a siturilor culturale 

reprezentative din Euroregiunea Ruse – Giurgiu” cu obiectivul de investiții 

”Valorificarea zonei adiacente Cetății Giurgiu și integrarea acesteia într-un 

circuit turistic” 

 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Neacșu Lucian: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de buget-finanţe. 

Doamna consilier Săndulescu Petronela Marinela: Comisia de buget-finanţe a 

acordat aviz favorabil.  

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 18 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 2: proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii scrisorii de intenție 

pentru proiectul ”Dezvoltarea sistemului de transport în cadrul Euroregiunii 

Ruse – Giurgiu pentru o mai bună conectivitate cu rețeaua de transport TEN – 

T” 

 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 
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Domnul consilier Neacșu Lucian: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de buget-finanţe. 

Doamna consilier Săndulescu Petronela Marinela: Comisia de buget-finanţe a 

acordat aviz favorabil.  

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 18 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 3: proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii scrisorii de intenție 

pentru proiectul ”Valorificarea moștenirii intangibile comune locale și 

europene prin muzee interactive”, cu obiectivul de investiții ”Amenajarea și 

dotarea spațiului situat în Giurgiu, strada Mircea cel Bătrân, Bloc 92, parter, 

în scopul promovării patrimoniului cultural intangibil - EURΩPEIΩN” 

 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Neacșu Lucian: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de buget-finanţe. 

Doamna consilier Săndulescu Petronela Marinela: Comisia de buget-finanţe a 

acordat aviz favorabil.  

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 18 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 4: proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii scrisorii de intenție 

pentru proiectul ”Arte transfrontaliere care susțin turismul și tradițiile 

moștenite” 

 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Neacșu Lucian: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de buget-finanţe. 

Doamna consilier Săndulescu Petronela Marinela: Comisia de buget-finanţe a 

acordat aviz favorabil.  

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 18 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 5: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării și completării 

Hotărârii Consiliului Local al Municipiului Giurgiu nr.317 din 29 septembrie 

2016 privind aprobarea Regulamentului pentru instituirea unor restricții de 

circulație în anumite zone ale Municipiului Giurgiu și a Contractului de 

colaborare privind eliberarea autorizațiilor de liberă trecere în Municipiul 

Giurgiu 
 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Neacșu Lucian: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de servicii publice. 
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Domnul consilier Ionescu Ovidiu Liviu: Comisia de servicii publice a acordat aviz 

favorabil. 

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 18 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 6: proiect de hotărâre privind actualizarea numărului de locuitori ai 

municipiului înregistrați ca plătitori ai taxei de habitat 
 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Neacșu Lucian: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de servicii publice. 

Domnul consilier Ionescu Ovidiu Liviu: Comisia de servicii publice a acordat aviz 

favorabil. 

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? 

Domnul consilier Vladu Alexandru: La art.2 spune că se va achita taxa de habitat 

în limita sumelor prestate și se bate cap în cap cu art.3: se aprobă ca diferențele 

nefavorabile să fie suportate din bugetul local. Ori plătim ceea ce încasăm, ori plătim în 

plus, așa cum prevede și art.3, o diferență. Acum, am văzut că se trece și ca venit la 

Primărie. Nu știu dacă chiar e treaba bună colectarea acestei taxe, urmând ca Primăria să 

plătească către furnizorul de servicii, serviciile făcute. Să ne hotărâm! Ori plătim ceea 

ce se colectează și atunci este ok, ori plătim conform legii ce se colectează și diferența 

de la persoanele care nu au venit să plătească. Că așa spune la lege, că trebuie să le 

plătească Primăria.  

Și apoi, încă o problemă, care nu știu dacă este chiar corectă, din punctul meu de 

vedere, să o aprobăm noi – numărul de cetățeni care trebuie să plătească această taxă. 

Este de la 61.000 la 42.000. Asta fiind, persoanele care au venit să se înregistreaze, așa 

cum este dată declarația de la taxe și impozite, persoane care s-au înregistrat, dar sunt și 

alte persoane care nu s-au înregistrat, probabil pe care noi nu le-am depistat. Adică 

aprobăm, revine în sarcina Consiliului Local să aprobe un număr de locuitori, care nu 

are o bază chiar legală, din punctul meu de vedere, după cum v-am zis! 

Domnul primar Barbu Nicolae: Îmi permiteți să vă răspund? Toate acest hotărâri 

se coroborează cu tot ce ați aprobat dvs. până acum. Îmi pare rău, că iarăși intru într-o 

polemică, nu mi-aș fi dorit-o, dar ați ridicat această problemă. Pentru înștiințarea 

cetățenilor, trebuie să vă răspund la modul acesta. De ce trebuie să suportăm o 

diferență? Taxa specială se constituie venit la Consiliul Local pentru că este un venit 

care se plătește la Primărie, intră ca o taxă specială. Din ea se plătesc doar acele servicii 

care sunt stabilite ca taxă specială, dar este venit la administrația locală. Se înregistrează 

ca venit, că îi încasezi!  

În al doilea rând, diferențele nefavorabile, știți foarte bine că ați aprobat prin 

ședințele de Consiliu. De aceea v-am spus că trebuie să studiați și toate actele și să 

faceți legătura cu tot ce s-a aprobat aici. Prețul este de 7,44 lei, preț negociat de ADI cu 

operatorul regional pentru regiunea I în care intră și municipiul Giurgiu. Noi am aprobat  

ca taxa de habitat să scadă de la 9 lei la 8 lei și de la 6 lei la 5 lei. Automat, pe o medie a 

lor, nu acoperea nici anul trecut, o medie a plătitorilor din oraș, de la casă și de la 
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apartamente, ieșea în jur la 7,12. Și anul trecut am aprobat ca diferențele nefavorabile, 

între ceea ce se încasează din taxa de habitat și ceea ce se plătește conform contractului, 

să fie suportat din bugetul local. Și anul trecut am plătit vreo 68 de mii de lei.  

În acest moment, prin aprobarea noilor tarife ale taxei de habitat, noul cuantum al 

taxei de habitat, de 8 lei și de 5 lei, iese cam 6 lei și un pic. Asta înseamnă că de la 6 lei 

și un pic până la 7,44 lei cât avem contractul negociat cu ADI, să-i suportăm din 

Primărie. De aici apare diferența care se suportă din cadrul Primăriei și ne-am luat acea 

marjă, că ne-am creat sursele să plătim din fondurile Primăriei aceste sume. 

În ceea ce privește punctul trei al dvs., cu numărul de persoane, nu este cererea 

noastră, este cererea celor de la ADI care gestionează acest proiect de management 

eficient pentru un județ curat. Dumnealor sunt cei care negociază cu operatorul pentru 

că licitația s-a organizat la ADI, la sediul ADI și de către ADI. Drept urmare, în acest 

moment este o problemă foarte mare privind comunele și toți cei care sunt în ADI. Una 

este raportarea statistică cu 68.000 de locuitori în municipiul Giurgiu, alta este de pe 

wikipedia de unde s-a luat această cifră de 61.380 și nu știu cât, și această cifră s-a 

stabilit ca să plătească 7,44 lei/ lună și efectiv existent în municipiul Giurgiu.  

Noi când am instituit taxa de habitat am spus foarte clar că se va plăti la nivelul 

încasărilor de la populație și a numărului care s-au declarat. Și lună de lună s-a 

actualizat acest număr de personal. Să știți că sunt verificați la sânge! Au fost verificați 

prin Asociațiile de locatari și dacă stau să mă gândesc, erați viceprimar când tot 

verificam la ei și s-au înregistrat! Acum, c-am atât mai suntem! Suntem vreo 45.000, 

vreo 2.500 sunt scutiți conform legii, plătitori au mai rămas vreo 42.000 și ceva. Dacă 

guvernul își va menține promisiunea că acele persoane sub trei ani, nu vor plăti utilități, 

asta însemnând și gunoi, sigur vom ajunge la cifre și mai mici, dar, acestea sunt. Sunt 

datele reale. Nu putem plăti pentru 61.000, când noi, deci, nu putem achita și să le 

factureze pentru 61.000, când noi nu plătim, municipiul Giurgiu, decât 42.000. Apare o 

diferență de aproape 20.000. 20.000 ori 7,44 înseamnă 1 miliard jumătate pe lună, care 

nu are cine să-l plătească. O să ajungă să-l plătească Primăria! Și ADI-ul a luat decizia 

aceasta împreună cu operatorul care a câștigat licitația, să venim și să discutăm pe 

numărul real din oraș și în comunele respective și din satele respective, al populației 

existente, ca să se încaseze real. Pentru că și dumnealor dacă vor merge din casă în casă 

să încaseze, tot acolo vor ajunge sau poate la un număr de populație mult mai mic care 

se vor declara. Nu-l vor primi la poartă, nu vor vrea să semneze contractul. Sunt 

probleme și este dorința ADI-ul! Noi nu am venit cu această hotărâre doar din dorința 

noastră de a stabili, ci ADI-ul ne-a comunicat să facem acest sondaj, să facem acest 

recensământ cu ghilimelele de rigoare, al populației care este plătitoare de taxe și de 

salubritate și care folosește acest serviciu și să-l aprobăm în ședință de Consiliu. Vă 

mulțumesc! 

Domnul consilier Dragomir Ion: Dacă nu mai sunt alte discuții, supun la vot 

proiectul de hotărâre prezentat. Cine este pentru? 16 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri? 

2 abțineri (domnul Vladu Alexandru și domnul Muscalu Ionel). 
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Punctul 7: proiect de hotărâre privind aprobarea suplimentării Bugetului local 

de venituri și cheltuieli pe anul 2017 și a Listei de investiții aferente 

 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de buget-finanţe. 

Doamna consilier Săndulescu Petronela Marinela: Comisia de buget-finanţe a 

acordat aviz favorabil.  

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 18 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

 

Punctul 8: proiect de hotărâre privind aprobarea depunerii scrisorii de intenție 

pentru proiectul transfrontalier ”Prevenirea eficientă a inundațiilor în zona 

transfrontalieră România – Bulgaria” pentru finanțare prin Programul 

INTERREG V-a România – Bulgaria 2014-2020 

 

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei juridice. 

Domnul consilier Neacșu Lucian: Comisia juridică a acordat aviz favorabil.   

Domnul consilier Dragomir Ion: Raportul comisiei de buget-finanţe. 

Doamna consilier Săndulescu Petronela Marinela: Comisia de buget-finanţe a 

acordat aviz favorabil.  

Domnul consilier Dragomir Ion: Discuţii? Dacă nu sunt, supun la vot proiectul de 

hotărâre prezentat. Cine este pentru? 18 voturi pentru. Împotrivă? Abţineri?  

Vă mulțumesc pentru participare! Declar închise lucrările ședinței de astăzi!  
 

Şedinţa se încheie la ora 10
46

. 

 

 

 P R E Ş E D I N T E, 
 

                    Dragomir Ion               SECRETAR, 

           

           Roşu Petre            ÎNTOCMIT, 

                                  

                  Stanciu Violeta 

 

 

 


